
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 656 af 27. august 2021 (alm. del). Spørgsmålet er 

stillet efter ønske fra Mona Juul (KF). 
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Skatteudvalget 2020-21
SAU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 656

Offentligt



 

Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Vil ministeren redegøre for, hvordan provenuet fra bo- og gaveafgiften på erhvervsakti-

ver (de aktiver, der i årene 2016-19 var omfattet af nedsat bo-/gaveafgift) har udviklet sig 

i perioden 2012-2020? 

 

Svar 

Det er desværre ikke muligt i Skatteministeriets datasystemer at opgøre, hvor stor en an-

del af det samlede provenu fra bo- og gaveafgiften, der vedrører erhvervsvirksomheder. I 

det lovforberedende arbejde ved nedsættelsen af bo- og gaveafgiften for erhvervsvirk-

somheder blev det beregningsteknisk lagt til grund, at andelen udgør ca. 40 pct. af det 

samlede provenu (jf. L183 - 2016-17). I strukturelt niveau svarer det i gennemsnit til ca. 

2,1 mia. kr. årligt (2021-niveau). Det må dog forventes, at provenuet kan udvise betyde-

lige udsving i de enkelte år.   
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